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Protokół nr LXXVI /2023  

z posiedzenia Rady Miejskiej w dniu 7 września 2023 r. 

Obrady rozpoczęto 7 września 2023 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:41 

tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków – lista obecności stanowi zał. nr 1 do 

protokołu.  

Obecni: 

1. Krystian Aleksander Abramowicz 

2. Jerzy Baranowski 

3. Alicja Biała 

4. Zenon Buraczek 

5. Roman Chodara 

6. Wioletta Czech 

7. Czesław Ćwik 

8. Dariusz Marek Duczek 

9. Marzena Gajek 

10. Tomasz Komorowski 

11. Jan Wojciech Mickiewicz 

12. Edward Mitros 

13. Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki 

14. Zbigniew Nowak 

15. Rafał Rypina 

16. Daniel Adam Sapiński 

17. Ryszard Teodor Szymański 

18. Helena Szymkiewicz 

19. Marian Henryk Toruński 

20. Zofia Waszkiewicz 

21. Władysław Zarecki 

 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1.    Burmistrz Miasta – Ryszard Niedziółka 

2.  Zastępca Burmistrza – Karol Lizurej  

3.  Sekretarz Miasta – Halina Kuriata 

4.  Skarbnik Miasta – Kamila Wybraniec 

5.  Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miasta 

6.  Prezesi Spółek Komunalnych w Kętrzynie 
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7.  Dyrektorzy Jednostek Organizacyjnych Miasta  

8.  Mieszkańcy miasta  

 

1.Otwarcie posiedzenia.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Rafał Rypina otworzył obrady LXXVI sesji Rady 

Miejskiej  w Kętrzynie zwołanej zgodnie z art.20 ust.1 ustawy o samorządzie 

gminnym. Przewodniczący Rafał Rypina, przywitał radnych a w imieniu Rady gości 

przybyłych na posiedzenie. Poinformował także, że obsługę prawną zapewnia 

Mecenas Agnieszka Jakubowska, a protokolantem jest Joanna Golińska. 

2. Przedstawienie porządku obrad – zgłaszanie wniosków o zmianę porządku 

obrad. 

Radni nie wnieśli poprawek do porządku obrad – porządek stanowi zał. nr 2 do 

protokołu. 

W dalszej części posiedzenia Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji 

przyjętego porządku obrad:  

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku obrad – zgłaszanie wniosków o zmianę porządku obrad. 

3. Okresowa ocena realizacji zadań w ramach robót publicznych. 

4. Przyjęcie sprawozdania Burmistrza z realizacji zasad gospodarki nieruchomościami 

stanowiącymi własność Gminy Miejskiej Kętrzyn za I półrocze 2023r.  

5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

5.1 przyjęcia do wykonania zadania Powiatu Kętrzyńskiego w zakresie utrzymania zimowego,                  

w sezonie 2023-2024, dróg powiatowych na terenie miasta Kętrzyn.  

5.2 przystąpienia do opracowania Miejskiego Planu Adaptacji do zmian klimatu dla Gminy Miejskiej 

Kętrzyn. 

5.3 zmiany uchwały Rady Miejskiej w Kętrzynie Nr LII/282/09 z dnia 29 września 2009r.  w sprawie 

zasad przyznawania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków usytuowanym na terenie Gminy Miejskiej Kętrzyn oraz 

trybu ich rozliczania i zasad kontroli prawidłowości wykorzystania dotacji.  

5.4 zmiany uchwały Nr LXVI/505/2022 z dnia 29 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej                 

Prognozy  Finansowej Gminy Miejskiej Kętrzyn na lata 2023 – 2034. 

5.5 zmian w budżecie miasta Kętrzyn na rok 2023. 

5.6 przyznania dotacji celowych z budżetu miasta na prace konserwatorskie, restauratorskie                      

i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.  

5.7 zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. 

5.8 zasięgnięcia od komendanta wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na ławników. 

5.9 ustalenia wynagrodzenia miesięcznego Burmistrza Miasta Kętrzyn. 

6. Podjęcie stanowiska w sprawie wydania opinii o sposobie wywiązywania się z obowiązków 

służbowych przez Ryszarda Henryka Niedziółkę na stanowisku Burmistrza Miasta Kętrzyn. 

7. Podjęcie stanowiska w sprawie przyjęcia przez Radę Miejską w Kętrzynie raportu 

okresowego z realizacji Programu Rewitalizacji Miasta Kętrzyn na lata 2015-2025.  

   8.   Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kętrzyn z wykonania uchwał Rady Miejskiej w Kętrzynie  

         oraz prac między sesjami. 
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 9.  Zapytania do Burmistrza Miasta dotyczące złożonego sprawozdania. 

 10.  Odpowiedzi na zadane zapytania do Burmistrza Miasta. 

 11.  Interpelacje i zapytania radnych. 

   12.  Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji, na które nie została udzielona odpowiedź. 

   13. Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

   14. Przyjęcie protokołu z LXXIV sesji Rady Miejskiej z dnia 29 czerwca 2023r.  

   15. Przyjęcie protokołu z LXXV sesji Rady Miejskiej z dnia 13 lipca 2023r.  

   16. Zamknięcie LXXVI sesji Rady Miejskiej w Kętrzynie. 

 

3. Okresowa ocena realizacji zadań w ramach robót publicznych.  

Rada dokonała okresowej oceny zadań w ramach robót publicznych. Uwag nie 

wniesiono. Informacja w tym zakresie stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

4.Przyjęcie sprawozdania Burmistrza z realizacji zasad gospodarki 

nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Miejskiej Kętrzyn za I 

półrocze 2023r.  

Rada zapoznała się ze sprawozdaniem Burmistrza z realizacji zasad gospodarki 

nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Miejskiej Kętrzyn za I półrocze 

2023r. Uwag nie wniesiono. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania sprawozdania.   

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne:  

ZA (17) Krystian Aleksander Abramowicz, Jerzy Baranowski, Alicja Biała, Zenon 

Buraczek, Wioletta Czech, Czesław Ćwik, Dariusz Marek Duczek, Marzena Gajek, 

Tomasz Komorowski, Edward Mitros, Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki, Zbigniew 

Nowak, Rafał Rypina, Daniel Adam Sapiński, Ryszard Teodor Szymański, Marian 

Henryk Toruński, Zofia Waszkiewicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) Roman Chodara, Jan Wojciech Mickiewicz, Helena 

Szymkiewicz, Władysław Zarecki 

Raportem z przeprowadzonego głosowania stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

5. Podjęcie uchwał w sprawach:  

5.1 Uchwała w sprawie przyjęcia do wykonania zadania Powiatu Kętrzyńskiego          

w zakresie utrzymania zimowego, w sezonie 2023-2024, dróg powiatowych na 

terenie miasta Kętrzyn. 

Przewodniczący  poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie zaopiniowały 

przedmiotowy projekt uchwały. Uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania projektu uchwały.  

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne:  
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ZA (21) Krystian Aleksander Abramowicz, Jerzy Baranowski, Alicja Biała, Zenon 

Buraczek, Roman Chodara, Wioletta Czech, Czesław Ćwik, Dariusz Marek Duczek, 

Marzena Gajek, Tomasz Komorowski, Jan Wojciech Mickiewicz, Edward Mitros, 

Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki, Zbigniew Nowak, Rafał Rypina, Daniel Adam 

Sapiński, Ryszard Teodor Szymański, Helena Szymkiewicz, Marian Henryk 

Toruński, Zofia Waszkiewicz, Władysław Zarecki 

Uchwała została podjęła, wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania 

stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

5.2 Uchwała w sprawie przystąpienia do opracowania Miejskiego Planu 

Adaptacji do zmian klimatu dla Gminy Miejskiej Kętrzyn. 

Przewodniczący  poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie zaopiniowały 

przedmiotowy projekt uchwały. Uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania projektu uchwały.  

Wyniki głosowania  

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne:  

ZA (19) Krystian Aleksander Abramowicz, Jerzy Baranowski, Alicja Biała, Zenon 

Buraczek, Roman Chodara, Wioletta Czech, Czesław Ćwik, Dariusz Marek Duczek, 

Marzena Gajek, Tomasz Komorowski, Edward Mitros, Andrzej Eugeniusz 

Niedźwiecki, Zbigniew Nowak, Rafał Rypina, Daniel Adam Sapiński, Ryszard 

Teodor Szymański, Helena Szymkiewicz, Marian Henryk Toruński, Zofia 

Waszkiewicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Jan Wojciech Mickiewicz, Władysław Zarecki 

Uchwała została podjęła, wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania 

stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

5.3 Uchwała w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Kętrzynie                     

Nr LII/282/09 z dnia 29 września 2009r. w sprawie zasad przyznawania dotacji 

na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków usytuowanym na terenie Gminy Miejskiej 

Kętrzyn oraz trybu ich rozliczania i zasad kontroli prawidłowości 

wykorzystania dotacji.  

Przewodniczący  poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie zaopiniowały 

przedmiotowy projekt uchwały. Uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania projektu uchwały.  

Wyniki głosowania  

ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne:  
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ZA (18) Krystian Aleksander Abramowicz, Alicja Biała, Zenon Buraczek, Wioletta 

Czech, Czesław Ćwik, Marzena Gajek, Tomasz Komorowski, Jan Wojciech 

Mickiewicz, Edward Mitros, Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki, Zbigniew Nowak, 

Rafał Rypina, Daniel Adam Sapiński, Ryszard Teodor Szymański, Helena 

Szymkiewicz, Marian Henryk Toruński, Zofia Waszkiewicz, Władysław Zarecki 

PRZECIW (1) Jerzy Baranowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Roman Chodara, Dariusz Marek Duczek 

Uchwała została podjęła, wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania 

stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

5.4 Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr LXVI/505/2022 z dnia 29 grudnia 

2022 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miejskiej Kętrzyn na lata 2023 – 2034.  

Przewodniczący  poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie zaopiniowały 

przedmiotowy projekt uchwały. Uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania projektu uchwały.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne:  

ZA (13) Krystian Aleksander Abramowicz, Jerzy Baranowski, Alicja Biała, Zenon 

Buraczek, Czesław Ćwik, Edward Mitros, Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki, Rafał 

Rypina, Daniel Adam Sapiński, Ryszard Teodor Szymański, Helena Szymkiewicz, 

Marian Henryk Toruński, Zofia Waszkiewicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) Roman Chodara, Wioletta Czech, Dariusz Marek Duczek, 

Marzena Gajek, Tomasz Komorowski, Jan Wojciech Mickiewicz, Zbigniew Nowak, 

Władysław Zarecki 

Uchwała została podjęła, wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania 

stanowi zał. nr 9 do protokołu. 

5.5 Uchwała w sprawie zmian w budżecie miasta Kętrzyn na rok 2023.  

Przewodniczący  poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie zaopiniowały 

przedmiotowy projekt uchwały. Uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania projektu uchwały.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 10, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 

0 

Wyniki imienne:  

ZA (11) Krystian Aleksander Abramowicz, Jerzy Baranowski, Alicja Biała, Zenon 

Buraczek, Czesław Ćwik, Edward Mitros, Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki, Daniel 
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Adam Sapiński, Ryszard Teodor Szymański, Marian Henryk Toruński, Zofia 

Waszkiewicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (10) Roman Chodara, Wioletta Czech, Dariusz Marek Duczek, 

Marzena Gajek, Tomasz Komorowski, Jan Wojciech Mickiewicz, Zbigniew Nowak, 

Rafał Rypina, Helena Szymkiewicz, Władysław Zarecki 

Uchwała została podjęła, wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania 

stanowi zał. nr 10 do protokołu. 

5.6 Uchwała w sprawie przyznania dotacji celowych z budżetu miasta na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym 

do rejestru zabytków.  

Przewodniczący  poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie zaopiniowały 

przedmiotowy projekt uchwały. Uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania projektu uchwały.  

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne:  

ZA (17) Krystian Aleksander Abramowicz, Alicja Biała, Zenon Buraczek, Wioletta 

Czech, Czesław Ćwik, Dariusz Marek Duczek, Marzena Gajek, Tomasz 

Komorowski, Jan Wojciech Mickiewicz, Edward Mitros, Andrzej Eugeniusz 

Niedźwiecki, Rafał Rypina, Daniel Adam Sapiński, Helena Szymkiewicz, Marian 

Henryk Toruński, Zofia Waszkiewicz, Władysław Zarecki 

PRZECIW (1) Jerzy Baranowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Roman Chodara, Zbigniew Nowak, Ryszard Teodor 

Szymański 

Uchwała została podjęła, wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania 

stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

5.7 Uchwała w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się 

bez dalszego biegu.  

Następnie Przewodniczący Rady odczytał opinię burmistrza do projektu uchwał         

w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu 

oraz w sprawie zasięgnięcia od komendanta wojewódzkiego Policji informacji                

o kandydatach na ławników, że Burmistrz Miasta Kętrzyn nie wnosi uwag formalno-

prawnych  do ww. uchwał i opiniuje pozytywnie.  

Przewodniczący  poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie zaopiniowały 

przedmiotowy projekt uchwały. Uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania projektu uchwały.  

Wyniki głosowania  

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne:  

ZA (17) Krystian Aleksander Abramowicz, Jerzy Baranowski, Alicja Biała, Zenon 

Buraczek, Wioletta Czech, Czesław Ćwik, Marzena Gajek, Tomasz Komorowski, 

Jan Wojciech Mickiewicz, Edward Mitros, Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki, Rafał 

Rypina, Daniel Adam Sapiński, Helena Szymkiewicz, Marian Henryk Toruński, 

Zofia Waszkiewicz, Władysław Zarecki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) Roman Chodara, Dariusz Marek Duczek, Zbigniew Nowak, 

Ryszard Teodor Szymański 

Uchwała została podjęła, wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania 

stanowi zał. nr 12 do protokołu. 

5.8 Uchwała w sprawie zasięgnięcia od komendanta wojewódzkiego Policji 

informacji o kandydatach na ławników.  

Przewodniczący  poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie zaopiniowały 

przedmiotowy projekt uchwały. Uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania projektu uchwały.  

Wyniki głosowania  

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne:  

ZA (20) Krystian Aleksander Abramowicz, Jerzy Baranowski, Alicja Biała, Zenon 

Buraczek, Wioletta Czech, Czesław Ćwik, Dariusz Marek Duczek, Marzena Gajek, 

Tomasz Komorowski, Jan Wojciech Mickiewicz, Edward Mitros, Andrzej 

Eugeniusz Niedźwiecki, Zbigniew Nowak, Rafał Rypina, Daniel Adam Sapiński, 

Ryszard Teodor Szymański, Helena Szymkiewicz, Marian Henryk Toruński, Zofia 

Waszkiewicz, Władysław Zarecki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Roman Chodara 

Uchwała została podjęła, wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania 

stanowi zał. nr 13 do protokołu. 

5.9 Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia miesięcznego Burmistrza 

Miasta Kętrzyn.  

Przewodniczący Rady przeszedł do omawiania powyższego projektu uchwały. 

Następnie odczytał negatywną opinię Burmistrza stanowi załącznik nr 14 do 

protokołu oraz uzasadnienie do projektu uchwały radnych klubu PIS, Klubu KWS 

oraz radnych niezależnych.  

Przewodniczący poinformował, iż została złożona poprawka przez Radnego 

Tomasza Komorowskiego i Zbigniewa Nowaka oraz Radną Wiolettę Czech do 

projektu uchwały stanowi zał. nr 15 do protokołu. 

1) Poprawka do pkt 5 uzasadnienia uchwały: W ostatniej linijce zdania pkt 5 

uzasadnienia, po wyrazie „niewykonanie” dodać „planu wydatków”. Po poprawce 
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zdanie to będzie brzmieć: „W ocenie radnych wnioskodawców projektu uchwały, 

Burmistrz Miasta, od początku kadencji, wykazuje brak umiejętności prowadzenia 

właściwej polityki finansowej oraz nadzoru i monitorowania realizacji budżetu, 

szczególnie w obszarze polityki wydatkowej, czego przykładem jest nie tylko niski 

wskaźnik wydatków inwestycyjnych, ale też niewykonanie planu wydatków budżetu 

miasta za 2022 r. w wysokości aż 22 mln zł.”. 

Poinformował, iż wszystkie komisje RM w Kętrzynie zaopiniowały pozytywnie 

projekt uchwały wraz z poprawką.  

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do opiniowania poprawki.  

Wyniki głosowania poprawki 

ZA: 11, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne:  

ZA (11) Zenon Buraczek, Roman Chodara, Wioletta Czech, Czesław Ćwik, Marzena 

Gajek, Tomasz Komorowski, Jan Wojciech Mickiewicz, Zbigniew Nowak, Rafał 

Rypina, Helena Szymkiewicz, Władysław Zarecki 

PRZECIW (6) Krystian Aleksander Abramowicz, Jerzy Baranowski, Dariusz Marek 

Duczek, Daniel Adam Sapiński, Marian Henryk Toruński, Zofia Waszkiewicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Alicja Biała, Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki, Ryszard 

Teodor Szymański 

BRAK GŁOSU (1) Edward Mitros 

Poprawka  została podjęła, wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania 

stanowi zał. nr 16 do protokołu. 

Następnie Burmistrz Ryszard Niedziółka w związku ze złożonym przez grupę 

radnych Rady Miejskiej w Kętrzynie projektem uchwały w sprawie wynagrodzenia 

miesięcznego oraz projektem stanowiska Rady Miejskiej w Kętrzynie w sprawie 

wydania opinii o sposobie wywiązywania się z obowiązków służbowych przez 

Ryszarda Henryka Niedziółkę na stanowisku Burmistrza Miasta Kętrzyn przedstawił 

swoje stanowisko w sprawie przedstawionych w uzasadnieniu do uchwały                        

8 zarzutów z którymi się nie zgadza i które jego zdaniem są błędne wręcz niektóre 

nieprawdziwe – stanowisko stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

https://esesja.tv/transmisja/40825/lxxvi-sesja-rady-miejskiej-w-ketrzynie-w-dniu-7-

wrzesnia-2023.htm 

W dyskusji wzięli udział: - Ryszard Henryk Niedziółka 

Uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania projektu uchwały wraz z poprawką. 

Głosowano w sprawie: Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia miesięcznego 

Burmistrza Miasta Kętrzyn wraz z poprawką.  

Wyniki głosowania  
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ZA: 10, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 

0 

Wyniki imienne:  

ZA (10) Roman Chodara, Wioletta Czech, Czesław Ćwik, Marzena Gajek, Tomasz 

Komorowski, Jan Wojciech Mickiewicz, Zbigniew Nowak, Rafał Rypina, Helena 

Szymkiewicz, Władysław Zarecki 

PRZECIW (10) Krystian Aleksander Abramowicz, Jerzy Baranowski, Alicja Biała, 

Zenon Buraczek, Dariusz Marek Duczek, Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki, Daniel 

Adam Sapiński, Ryszard Teodor Szymański, Marian Henryk Toruński, Zofia 

Waszkiewicz 

BRAK GŁOSU (1) Edward Mitros 

Uchwała nie została podjęła, wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania 

stanowi zał. nr 17 do protokołu. 

6. Podjęcie stanowiska w sprawie wydania opinii o sposobie wywiązywania się  

z obowiązków służbowych przez Ryszarda Henryka Niedziółkę na stanowisku 

Burmistrza Miasta Kętrzyn.  

Przewodniczący Rady poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt stanowiska. Następnie odczytał negatywną 

opinię Burmistrza do projektu stanowiska stanowi zał. nr 18 do protokołu. 

Radny Daniel Sapiński – „Szanowni Państwo uważam, że dojrzała demokracja to 

również wysłuchanie głosu mniejszości może tym głosem przeciwnym do tego  

stanowiska, chciałbym zachęcić Państwa radnych do odrzucenia treści tego 

stanowiska ze względu na to że jest ono stronnicze…w mojej ocenie i myślę że nie 

na miejscu na tym etapie postępowania, ponieważ komisja dyscyplinarna wystąpiła 

do nas do radny miasta składając na ręce przewodniczącego zapytanie o opinię rady 

miasta w kwestii funkcjonowania burmistrza ponieważ toczy się postępowanie w 

sprawie złamania dyscypliny finansowej przez burmistrza miasta Kętrzyn ale my 

tego na dzień dzisiejszy nie wiemy czy burmistrz złamał dyscyplinę finansową czy 

nie złamał bo się toczy postępowanie poza tym nie dostaliśmy żadnych 

szczegółowych dokumentów co do szczegółów tego zapytania tylko poproszono nas 

o opinię w sprawie jak oceniamy prace burmistrza i jeżeli sprawa dotyczy finansów 

publicznych czy gospodarowania budżetem a w stanowisku jest głównie oparcie        

o głosowania w kwestii wotum zaufania czy również są poruszane działania 

burmistrza w zakresie jednej z inwestycji czy sprawy postępowań w sprawach 

przedszkoli niepublicznych w związku z tym uważam, że w takim stanowisku 

powinny być zawarte głosowania nad absolutorium, które w każdym roku burmistrz 

Niedziółka otrzymywał od rady miasta i ja bym oczekiwał od przewodniczącego 

rady w takich sprawach przed sporządzeniem projektu stanowiska spotkania lub 
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zebrani opinii od każdej grupy rady i bardziej zasadne by było wydanie opinii ja nie 

mówię, ze opinia musi być chwalebna ale opinii neutralnej lub zawierającą całe 

spektrum opinii radnych miasta dlatego, że postępowanie jest w toku natomiast ta 

treść stanowiska jeżeli zostanie przegłosowana od razu bo na pewno nie będzie 

jednogłośna bo to już wiemy po pracach w komisji to od razu daje sygnał dla 

Regionalnej Izby Obrachunkowej, że rada stoi na stanowisku żeby był burmistrz 

winny.. moim zdaniem nie wydala się odchodów we własnym gniazdo mówiąc 

bardzo kolokwialnie i ja bym prosił o odrzucenie tego stanowiska i jestem gotowy 

jako radny miasta siąść z panem przewodniczącym i wypracować bardziej 

obiektywne stanowisko. Dziękuję. 

Radny Krystian Abramowicz – zwrócił uwagę, - „ że na projekcie stanowiska 

napisała nam Pani Mecenas, że według jej opinii to nie powinno być stanowisko lecz 

oświadczenie ..być może tutaj procedujemy coś co jest naprawdę niezgodne ze 

statutem tu też trzeba by było się nad tym zastanowić”. Dziękuje 

Radny Zbigniew Nowak – „ wydaje mi się, że stanowisko w tej sprawie jest bardziej 

jakby z taką większą powagą niż oświadczenie, bo oświadczenie generalnie rady 

wydają z reguły w sprawie natury politycznej….. tu nawet w samorządach są  

wydawane uchwały w tych sprawach.. Myślę, że wydanie stanowiska nie jest takim 

jakby szczególnym uchybieniem … oczywiście ja przyjmuję do wiadomości uwagę 

Pani, że tak w statucie jest…widziałem również uchwały w tej sprawie 

przygotowane przez jednostki samorządu na potrzeby takich postępowań. Natomiast  

nie wiemy czy radny Danielu z jakiego powodu rzecznik więc mówienie o jakimś 

przedszkolu to błędne chyba. W mojej ocenie wydaje mi się,  że jest to konsekwencja 

tej kontroli za 2020 rok. Gdzie RIO przedstawiło 29 zarzutów, problemów być może 

tam są te najcięższe z gatunku zamówień publicznych. pamiętam ja krzyczeliśmy 

przy 17, 19 zarzutów jako rada już wtedy negatywnie ocenialiśmy. Niektóre są trochę 

kompromitujące służbę finansów miasta. Dziękuje.”    

Daniel  Sapiński (Ad Vocem)…- „ oczywiście nie wiemy w jakiej sprawie i w treści 

pisma Rzecznika do spraw dyscyplinarnych RIO nie ma żadnego kierunku. Jest tylko 

prośba o wydanie opinii, natomiast w treści stanowiska przygotowanego przez 

Przewodniczącego Rady Miasta jest wzmianka o ul. Ogrodowej jest wzmianka o 

przedszkolach. Dziękuje.”  

Radny Krystian Abramowicz… - „ Jeżeli mamy procedować już tutaj te stanowisko 

czy też oświadczenie to do Pana radnego Nowaka tutaj mówię, że RIO kontrolowało 

rok 2021, a Pan powiedział , że 2020 r. Dziękuje”  

Przewodniczący Rady Rafał Rypina w woli wyjaśnienia gdyż radny Daniel Sapiński 

chciałby jeszcze raz te stanowisko procedować w jakiś sposób to ja powiem, że 

dostaliśmy 14 dni na podjęcie takiego stanowiska więc mamy krótki czas. Jeżeli 

dobrze pamiętam to jutro ostateczny dzień jest na odpowiedź. Jeżeli nie podejmiemy 
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tego stanowiska to Rzecznik Dyscypliny Finansowej ni nie dostanie, a jak dostanie 

po czasie to taka opinie nie zostanie uwzględniona bo on musi w jakimś terminie 

przekazać to całej komisji, która zajmuje się tą sprawą. Więc jeżeni nie podejmiemy 

dzisiaj tego stanowiska to dalsze procedowanie nie ma sensu ponieważ przekroczony 

został termin, który został wskazany w tym zarządzeniu, a przypomnę, że na 

komisjach było procedowane można było zgłaszać poprawki i byśmy dzisiaj mogli 

je przegłosować i stanowisko mogłoby być czy oświadczenie jak Państwo by chcieli. 

To był tylko projekt, był krótki czas więc nie było też czasu na szerokie konsultacje 

tak żebyśmy nie siedzieli nad pustą kartka, był przygotowany przeze mnie taki 

projekt, który można było dowolnie zmieniać ja się nie upieram, że to co jest 

napisane musiałoby przejść.” 

Radny Daniel Sapiński…- „ odnosząc się do tego co Pan powiedział to tym bardziej 

zasadne byłoby przygotowanie stanowiska bardziej obiektywnego. Dziękuje”  

Radny Tomasz Komorowski…-„ ja może przypomnę wszystkim o czym w ogóle 

rozmawiamy. Mamy przesłać opinię do Zastępcy Rzecznika Dyscypliny Finansów 

Publicznych o sposobie wywiązywania się z obowiązków służbowych Pana 

burmistrza. Według mnie kolego Danielu nie możemy ferować wyroków czy on jest 

winny dyscypliny czy nie winny od tego nie ferujemy. My tutaj mamy ocenić w 

sposób wykonywania obowiązków służbowych. Dziękuje.” 

W dyskusji wzięli udział: - Daniel Adam Sapiński- Krystian Aleksander 

Abramowicz- Zbigniew Nowak- Zbigniew Nowak- Daniel Adam Sapiński (Ad 

Vocem) - Krystian Aleksander Abramowicz- Daniel Adam Sapiński- Tomasz 

Komorowski 

Głosowano w sprawie: Podjęcie stanowiska w sprawie wydania opinii o sposobie 

wywiązywania się z obowiązków służbowych przez Ryszarda Henryka Niedziółkę 

na stanowisku Burmistrza Miasta Kętrzyn.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 

0 

Wyniki imienne:  

ZA (10) Roman Chodara, Wioletta Czech, Czesław Ćwik, Marzena Gajek, Tomasz 

Komorowski, Jan Wojciech Mickiewicz, Zbigniew Nowak, Rafał Rypina, Helena 

Szymkiewicz, Władysław Zarecki 

PRZECIW (10) Krystian Aleksander Abramowicz, Jerzy Baranowski, Alicja Biała, 

Zenon Buraczek, Dariusz Marek Duczek, Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki, Daniel 

Adam Sapiński, Ryszard Teodor Szymański, Marian Henryk Toruński, Zofia 

Waszkiewicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Edward Mitros 
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Stanowisko nie zostało podjęte wraz z raportem z przeprowadzonego 

głosowania stanowi zał. nr 19 do protokołu. 

7. Podjęcie stanowiska w sprawie przyjęcia przez Radę Miejską w Kętrzynie 

raportu okresowego z realizacji Programu Rewitalizacji Miasta Kętrzyn na lata 

2015-2025. 

Rada zapoznała się ze stanowiskiem w sprawie przyjęcia przez Radę Miejską              

w Kętrzynie raportu okresowego z realizacji Programu Rewitalizacji Miasta Kętrzyn 

na lata 2015-2025. Uwag nie wniesiono.  

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania stanowiska.   

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (15) Krystian Aleksander Abramowicz, Alicja Biała, Zenon 

Buraczek, Wioletta Czech, Czesław Ćwik, Dariusz Marek Duczek, Marzena Gajek, 

Tomasz Komorowski, Edward Mitros, Zbigniew Nowak, Rafał Rypina, Daniel 

Adam Sapiński, Marian Henryk Toruński, Zofia Waszkiewicz, Władysław Zarecki 

PRZECIW (1) Jerzy Baranowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) Roman Chodara, Jan Wojciech Mickiewicz, Ryszard 

Teodor Szymański, Helena Szymkiewicz 

BRAK GŁOSU (1) Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki 

Stanowisko  zostało podjęte, wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania 

stanowi zał. nr 20 do protokołu. 

8. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kętrzyn z wykonania uchwał Rady 

Miejskiej w Kętrzynie oraz prac między sesjami - stanowi zał. nr 20 do 

protokołu. 

9. Zapytania do Burmistrza Miasta dotyczące złożonego sprawozdania.  

Radny Zbigniew Nowak – zadał pytanie że:  w sprawozdaniu jest brak informacji         

z realizacji wykonania uchwał w związku z powyższym co się stało ?  

Przewodniczący Rady Rafał Rypina – zadał pytanie: Ogłoszono i unieważniono 

przetarg na przebudowę ulicy Wiejskiej i Pieniężnego. Poprosił o informację 

dlaczego unieważniono przetarg i czy będzie kolejny ogłoszony? Następnie odniósł 

się do sprawozdania, że brak jest informacji z realizacji uchwał między sesjami. 

Zadał pytanie czy Burmistrz wykonał uchwałę nr LXXV/563/2023 z 13.07.2023r ? 

 

10. Odpowiedzi na zadane zapytania do Burmistrza Miasta. 

Zastępca Burmistrza Karol Lizurej – odpowiedział – „Jeżeli chodzi o pytanie 

dotyczące Pana Przewodniczącego dotyczy ul. Wiejskiej i Pieniężnego został 

ogłoszony przetarg w budżecie mamy 1,5 mln złotych i na realizacje na zamówienie 

przeznaczamy 1,5 mln zł na chwile obecną. Zostały złożone trzy oferty najtańsza 
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była za 2mln 29 tyś, później 3mln 900 tyś. i 4 mln 500 tyś.. Wezwaliśmy wykonawcę 

w związku z tym, że średnia arytmetyczna różniła się 30% byliśmy zobligowani do 

wezwania wykonawcy do wyjaśnień związanych z rażącą niską ceną. Wykonawca 

wyjaśnił, że uwzględnił tylko i wyłącznie branżę drogową co za tym idzie pomylił 

się w szacunku i byliśmy zmuszeni do unieważnienia postępowania na początku 

tygodnia zostanie ogłoszony ten przetarg po raz kolejny”. 

Burmistrz Miasta Ryszard Niedziółka – poinformował, że pracujemy nad tą uchwałą  

i zastanie wykonana. 

 W dyskusji wzięli udział: - Zbigniew Nowak- Karol Lizurej- Ryszard Henryk 

Niedziółka 

11. Interpelacje i zapytania radnych.  

Radny Roman Chodara – złożył interpelację w sprawie zweryfikowania opłat za 

podgrzanie wody w budynku Wspólnoty Mieszkaniowej przy ulicy Uroczej 2                

w Kętrzynie, zarządzanym przez KTBS Sp. z o.o.  

W dyskusji wzięli udział: - Roman Chodara 

12. Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji, na które nie została 

udzielona odpowiedź.  

13. Wolne wnioski, informacje, oświadczenia.  

Radna Wioletta Czech – zgłosiła wniosek o zwrócenie uwagi na funkcjonowanie 

Kętrzyńskiego Domu Wsparcia, gdyż mieszkańcy sygnalizują, że panująca tam 

sytuacja jest bardzo niepokojąca.  

Radny Dariusz Duczek - zgłosił wniosek: Na ul. Reja obowiązuje ruch 

jednokierunkowy, zjazd jest z górki i pojazdy same się rozpędzają. Widoczność            

w szczególności przy miejscu przejścia dla pieszych ograniczona jest 

zaparkowanymi wzdłuż jezdni autami, wnioskuje więc o ograniczenie prędkości na 

ul. Reja, a przy miejscu przejścia dla pieszych o wprowadzenie progu zwalniającego.   

Radny Zbigniew Nowak - zgłosił wniosek o: Zwrócenie szczególnej uwagi 

pracownika Urzędu Miasta, który odpowiedzialny jest za przegląd stanu drzew 

kwalifikujące się do wycinki. Przy Al. Dębowej stoi wysokie drzewo, które jest 

suche, tym samym stwarza zagrożenie.  Wnoszę o solidne zbadanie stanu drzew na 

terenie miasta.   

Radna Alicja Biała - zgłosiła wniosek o: 

- postawienie ławki na przestanku przy ul. Olsztyńskiej 

- przeniesienie znaku drogowego informacyjnego, który stoi przy szkole nr 4 obok 

placu zabaw. Znak umiejscowiony jest dość nisko, osoba przy wzroście ok 150 cm 

może uderzyć w niego głową,  a dzieci zrobiły sobie z niego przyrząd do zabaw.  

Radny Jerzy Baranowski zgłosił wniosek w sprawie: 

- objęcia nadzorem, sprawdzeniem, zaproszeniem na najbliższe komisje i sesje 

pracowników odpowiedzialnych za stacje uzdatniania wody w Jeżewie.  Ostatnie 
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doniesienia z kraju są dość niepokojące, a nasza stacja położona jest w dość 

specyficznym miejscu. Powinniśmy przyjrzeć się jakości wody, zabezpieczeniu 

antysabotażowym, zabezpieczeniu przed atakami terrorystycznymi.   

Mieszkanie Kętrzyna K.B zgłosił wniosek o: 

- udostępnienie informacji publicznej w sprawie kosztów jakie poniosło miasto za 

postawienie metalowej konstrukcji wzdłuż jeziorka.  

- wymianę obrzeży przy dojazdach do ronda na ul. Kombatantów od strony Marii 

Skłodowskiej Curie oraz od  ul. Chrobrego. 

-   remont witacza od strony wjazdu ze św. Lipki.  

- usunięcie chwastów z chodników na terenie miasta w szczególności w okolicach 

Policji i Urzędu Miasta. 

- naprawę chodnika przy Marii Skłodowskiej Curie od strony ogrodu.  

Następnie głos zabrał Mieszkanie Kętrzyna S.K., który przedstawił swoje uwagi co 

do działań burmistrza.  

https://esesja.tv/transmisja/40825/lxxvi-sesja-rady-miejskiej-w-ketrzynie-w-dniu-7-

wrzesnia-2023.htm 

W dyskusji wzięli udział: - Wioletta Czech- Dariusz Marek Duczek- Zbigniew 

Nowak- Alicja Biała - Jerzy Baranowski- Daniel Adam Sapiński- Karol Lizurej. 

14. Przyjęcie protokołu z LXXIV sesji Rady Miejskiej z dnia 29 czerwca 2023r. 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z LXXIV sesji Rady Miejskiej z dnia 

29 czerwca 2023r..  

Wyniki głosowania  

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (21) Krystian Aleksander Abramowicz, Jerzy Baranowski, 

Alicja Biała, Zenon Buraczek, Roman Chodara, Wioletta Czech, Czesław Ćwik, 

Dariusz Marek Duczek, Marzena Gajek, Tomasz Komorowski, Jan Wojciech 

Mickiewicz, Edward Mitros, Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki, Zbigniew Nowak, 

Rafał Rypina, Daniel Adam Sapiński, Ryszard Teodor Szymański, Helena 

Szymkiewicz, Marian Henryk Toruński, Zofia Waszkiewicz, Władysław Zarecki 

15. Przyjęcie protokołu z LXXV sesji Rady Miejskiej z dnia 13 lipca 2023r. 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z LXXV sesji Rady Miejskiej z dnia 13 

lipca 2023r..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne:  

ZA (21) Krystian Aleksander Abramowicz, Jerzy Baranowski, Alicja Biała, Zenon 

Buraczek, Roman Chodara, Wioletta Czech, Czesław Ćwik, Dariusz Marek Duczek, 

Marzena Gajek, Tomasz Komorowski, Jan Wojciech Mickiewicz, Edward Mitros, 
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Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki, Zbigniew Nowak, Rafał Rypina, Daniel Adam 

Sapiński, Ryszard Teodor Szymański, Helena Szymkiewicz, Marian Henryk 

Toruński, Zofia Waszkiewicz, Władysław Zarecki 

16. Zamknięcie LXXVI sesji Rady Miejskiej w Kętrzynie. 

Wobec omówienia porządku obrad, Przewodniczący Rady Rafała Rypina zamknął 

LXXVI sesję Rady Miejskiej w Kętrzynie. 

 

 https://esesja.tv/transmisja/40825/lxxvi-sesja-rady-miejskiej-w-ketrzynie-w-dniu-7-

wrzesnia-2023.htm 

 

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Kętrzynie 

Rafał Rypina  

  

 
Przygotował(a): Joanna Golińska 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 
 

https://esesja.tv/transmisja/40825/lxxvi-sesja-rady-miejskiej-w-ketrzynie-w-dniu-7-wrzesnia-2023.htm
https://esesja.tv/transmisja/40825/lxxvi-sesja-rady-miejskiej-w-ketrzynie-w-dniu-7-wrzesnia-2023.htm

